

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-07-08-05]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, September 28, 2007 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 28 septembre 2007 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

M. Barutciski
P. Bourdin
E. Dagsaan
I. Djordjevic
G. Ewen
E. Gutterman
V. Hildebrand
A. Kalaycian
L. Lewin
V. Maharaj
I. Roberge
A. Sangster
V. Tomaszewski

M. Blumberg
C. Cindric
M.-C. Davidson
J. Drexler
S. Feder
W. Gutwinski
A. Hutchison
J. Kalthoff
W. Maas
I. McDonald
S. Rosienski-Pellerin
C. Séguinot
D. Uritescu

F. Boudreau
S. Clamageran
R. Despatie (Chair/Président)
H. El Masry
M. Feliciano
K. Hall
A. Kadian
S. Langlois
E. Mahant
A. Pinto
M. Roy
D. Spring
C. Wong

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

R. Despatie welcomed all members to this year's first meeting of Council and asked new members to introduce themselves. He then informed Council that Harriet Lewis, the University Secretary will be attending the October meeting of Faculty Council. He also communicated with the President's Office and it is quite possible that President M. Shoukri might attend the November meeting.

▪ **Election of the Vice-Chair**

Mario Roy was elected Vice-Chair.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

R. Despatie souhaite la bienvenue à tous les membres à cette première séance du Conseil et demande aux nouveaux membres de se présenter. Il indique ensuite que Mme Harriet Lewis, la secrétaire de l'Université assistera à la séance d'octobre du Conseil. Il a également communiqué avec le bureau du président et il est possible que M. M. Shoukri soit présent à la séance de novembre.

▪ **Élection du (de la) vice-président(e)**

Mario Roy est élu vice-président.

2. Minutes of the previous meeting

April 20, 2007 – [FC-07-08-01]

The minutes were approved.
(Drexler/Feliciano)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ Associate Principals' Remarks

Françoise Boudreau conveyed apologies from Principal Kenneth McRoberts who could not attend the meeting.

She then reported on the following:

- Academic Planning for 2008-09 is underway with new YUFA contract provision of 2.5 FCE as the maximum normal teaching load for tenure track Professional Steam Faculty members. Note: this is without prejudice with regards to ongoing discussions between YUFA and the administration.
- The Principal's Award for Teaching Excellence could not be awarded this year because of the absence of fully completed submissions. Also a Principal's Award for Research Excellence is under consideration.
- This year's enrolment: 2582 students - she thanked the Liaison Office and Faculty members for their excellent work.
- She invited members of Faculty Council to visit the revamped "My Glendon" website.

She also asked Faculty members who are planning to invite special guest in their course(s) to inform the Principal's Office prior to extending any invitation, specially when there are potential security issues.

2. Procès-verbal de la séance précédente

20 avril 2007 – [FC-07-08-01]

Le procès-verbal est approuvé.
(Drexler/Feliciano)

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques des principales adjointes

F. Boudreau présente les excuses du principal qui ne peut pas assister à la réunion.

Elle note ensuite les points suivants :

- La planification académique 2008-2009 est en cours avec la mise en application des dispositions du nouveau contrat YUFA de 2,5 équivalents plein temps (FCE) comme étant la charge normale maximum d'enseignement pour les postes conduisant à la permanence. À noter que ceci n'affecte pas les discussions en cours entre YUFA et l'administration.
- Le Prix d'excellence pédagogique du principal n'a pu être décerné cette année car il n'y a pas eu de soumissions complètes. Le Prix d'excellence du principal en recherche est également en examen.
- Les inscriptions cette année sont de 2582 étudiants. F. Boudreau remercie le bureau du service de liaison et les membres de la faculté de leur excellent travail.
- Elle invite les membres du Conseil à visiter le site web « Mon Glendon » qui a été remanié.

Elle demande aussi aux professeurs qui planifient d'avoir des invités spéciaux dans leurs classes d'en informer le bureau du principal avant de lancer toute invitation, surtout s'il y a des problèmes potentiels de sécurité.

Louise Lewin thanked all students for their involvement on Faculty Council and in various other Committees. She noted that there are approximately 700 new students at Glendon, and about 390 attended the orientation sessions. She then talked about the Counselling Centre and invited members to make suggestions to help improve services.

In response to a question from Professor Ian McDonald pertaining to a problem encountered by students who participate in Exchange Programs and applying for the Governor General's Medal, Mrs. L. Lewin noted that the issue was being dealt with and that a resolution was forthcoming.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

S. Clamageran presented the submissions from the following departments:

- English – FC-07-08-02 – the submission was **approved** as submitted.
- History – FC-07-08-03 – the submission was **approved** as submitted.

(b) Nominating Committee

I. Djordjevic presented the updated report contained in document FC-07-08-04.

The following were acclaimed.

- **Curriculum Committee:** S. Clamageran and A. Zamora
- **PPC:** D. Simeoni

L. Lewin remercie tous les étudiants de leurs participation au sein du Conseil de la faculté et aux divers autres comités. Elle note qu'il y a presque 700 nouveaux étudiants à Glendon, et qu'environ 390 ont assisté aux séances d'orientation. Elle parle ensuite du centre de consultation psychologique et invite les membres à suggérer des améliorations aux services offerts.

En réponse à une question de M. Ian McDonald relative aux problèmes rencontrés par les étudiants participant aux programmes d'échange et faisant une demande pour la médaille du Gouverneur général, Louise Lewin note que le problème a été étudié et qu'il sera résolu prochainement.

5. Rapports des comités permanents

(a) Programmes d'études

S. Clamageran présente les soumissions des départements suivants :

- Anglais – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Histoire – la soumission est **approuvée** telle que soumise.

(b) Comité des mises en candidature

I. Djordjevic présente le rapport mis à jour contenu dans le document FC-07-08-04.

Les membres suivants ont été élus par acclamation :

- **Comité des programmes :** S. Clamageran et A. Zamora
- **CDP :** D. Simeoni

- **Contract Faculty:** M. Blumberg, G. Ewen, I. McDonald, D. Mazzeo, D. Radoeva, V. Tomaszewski
 - **Senior Scholars:** M. Feliciano, W. Gutwinski, E. Mahant and A. Sangster
 - **Staff representation:** F. Kay and A. Milne
 - **Student representation:** C. Cindric, E. Dagsaan, H. El Masry, S. Feder, K. Hall, A. Kadian, L. Kalaycian, J. Kalthoff, A. Lazarus, V. Maharaj, C. Maydossian, J.-S. Marier, A. Perreira, A. Pinto, R. Singh, C. Wong
 - **Senate Committee on Research:** D. Carveth
 - **Senate Honorary Degree and Ceremonials:** A. Hutchison
- **Professeurs contractuels :** M. Blumberg, G. Ewen, I. McDonald, D. Mazzeo, D. Radoeva, V. Tomaszewski
 - **Professeurs retraités :** M. Feliciano, W. Gutwinski, E. Mahant et A. Sangster
 - **Réprésentantes du personnel :** F. Kay et A. Milne
 - **Caucus étudiant :** C. Cindric, E. Dagsaan, H. El Masry, S. Feder, K. Hall, A. Kadian, L. Kalaycian, J. Kalthoff, A. Lazarus, V. Maharaj, C. Maydossian, J.-S. Marier, A. Perreira, A. Pinto, R. Singh, C. Wong
 - **Comité du sénat sur la recherche :** D. Carveth
 - **Comité du sénat sur les grades honorifiques et les cérémonies :** A. Hutchison

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:25 p.m.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 25.